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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a milliárdokból felhúzott dél-alföldi 
fürdőfejlesztésekkel, ha Románia is megépíti sajátjait és elmaradnak a román vendégek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A nepszava.hu portálon megjelent „Dél-alföldi fürdőfejlesztések: jönnek a románok, aztán csak az
özönvíz„ című írás szerint „rövidtávú befektetésnek tűnnek azok a fürdőberuházások, amelyek a
Romániából érkező vendégekre épülnek, mert az ő számuk gyorsan megcsappanhat.”:

„A Dél-Alföld határ közeli és egyben tradicionális fürdőhelyein, mint Gyula és Makó, a becslések
alapján  lényegesen  több  Romániából  érkező  vendég  vált  belépőjegyet,  mint  belföldi.  A  térség
fürdőfejlesztései látszólag azt támasztják alá, hogy érdemes a szomszéd országból érkező vendégek
nagy számára építeni, de a szakemberek szerint ez a fajta idegenforgalom mai formájában csak
néhány évig fenntartható.

(…)

Az elmúlt  két  évtizedben jelentős fejlesztéseken átesett  dél-alföldi fürdők esetében – ilyen Makó
mellett Szentes, Mórahalom, Gyula és Orosháza – bár korántsem egyenlő mértékben jelentkezik,
mégis kérdésként merül fel, hogy a Romániából érkező fürdővendégekre meddig számíthatnak.

Ez már csak azért is kulcskérdés, mert egy becslésen alapuló számítás szerint a gyulai Várfürdőbe
belépőjegyet vásárlók 60-65 százaléka a keleti határ túloldaláról érkezik. Hasonló lehet a helyzet
Makón is. 

Becslésnél  pontosabbat  azért  nem  lehet  erről  tudni,  mert  a  jegyvásárlókat  nem  regisztrálják



állampolgárság  szerint  –  avatott  be  a  részletekbe  Albel  Andor.  Hozzátette:  évente  700  ezer
vendégéjszakát töltenek el  az idelátogatók Gyulán, ezek 80 százaléka belföldi vendég. Színezi a
képet,  hogy  a  magyar-román  határtól  3  kilométerre  fekvő  Gyulára  a  határ  túloldaláról  50-70
kilométerről érkeznek nagy számban kiránduló fürdővendégek, akik egyetlen éjszakát sem töltenek a
városban.

Romániában pedig egymás után épülnek a fürdők, elég csak Nagyszalontára, Aradra és Temesvárra
utalni,  és  ezek  komoly  veszélyt  jelentenek  a  dél-alföldi  fürdőkre,  éppen  mert  azok  jelenlegi
vendégforgalmuk jelentős  részét  elveszthetik – mondta el  a szakember.  Szavaiból  kiderült,  hogy
ebből a szempontból a két legkényesebb helyzetben lévő fürdő – a határ közelsége miatt is – Makó
és Gyula. Az ezzel kapcsolatos gondok itt  kopogtatnak az ajtón,  és már 4-5 éven belül komoly
nehézséget okozhatnak a térség idegenforgalmában – jelezte Albel Andor. A makói fürdőfejlesztés
11 milliárd forintját ennek ismeretében is érdemes mérlegre tenni.”

 

Kérdezem Önt:

Mi lesz a milliárdokból felhúzott dél-alföldi fürdőfejlesztésekkel, ha Románia is megépíti sajátjait
és elmaradnak a román vendégek?

 

Budapest, 2024. április 15.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

 

2 


